
Zápis z 5. řádného zasedání zastupitelstva obce 

Raková u Konice 
 

konaného dne 28. 4. 2023 v místním hostinci Na Točně v Rakové u Konice 

 

Zasedání bylo zahájeno v 18:00 hod a skončeno v 19:15 hod. Zastupitelstvo bylo schopno se 

usnášet po celou dobu zasedání. 

 

Přítomní členové zastupitelstva obce: 

Na zasedání je přítomno 6 členů zastupitelstva obce: Václav Konečný, Pavel Hudeček, Marek Hajkr,  

Martin Matysek, Hana Moťková, Marcela Hajkrová. 

Po zahájení zasedání složil v prvním bodě slib nový zastupitel Lukáš Jedlička počet přítomných členů 

od tohoto bodu byl 7.  

Zastupitelstvo obce bylo schopno usnášení po celou dobu zasedání. 

 

Bod 1. – Složení slibu novým členem zastupitelstva  

 Starosta obce informoval zastupitelstvo, že v průběhu minulého zasedání zastupitelstva 

rezignoval na svůj mandát zastupitel Petr Hajkr k 10.3.2023. Novým zastupitelem se tak od 11.3.2023 

stává náhradník z volební strany č. 3 Raková sobě pan Lukáš Jedlička. Osvědčení o volbě zastupitele 

mu předal dne 16.3.2023. Aby byl mandát platný, tak je nutné složit slib. V případě nesložení slibu 

mandát zaniká. 

 

Složení slibu proběhlo tak, že starosta obce přečetl slib stanovený v § 69 odst. 2 zákona o obcích 

„Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat 

svědomitě, v zájmu obce Raková u Konice a jejích občanů a řídit se Ústavou a zákony České 

republiky.“. Pan Lukáš Jedlička pronesl slovo „slibuji“ a slib potvrdil podpisem na připraveném 

archu.  

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 

 

Bod 2. - Projednání ověřovatelů a zapisovatele zápisu zasedání 

 Starosta obce navrhl určit ověřovateli zápisu pana Marka Hajkra a paní Hanu Moťkovou a 

zapisovatelem pana Pavla Hudečka. 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce Raková u Konice určuje ověřovateli zápisu pana Marka Hajkra a paní 

Hanu Moťkovou a zapisovatelem pana Pavla Hudečka. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 5/2023/1 bylo schváleno. 

  



Bod 3. – Schválení programu zasedání 

 Starosta obce seznámil přítomné s návrhem programu uvedeném na oznámení konání 

zastupitelstva zveřejněného na úřední desce v tomto znění: 

1. Složení slibu novým členem zastupitelstva 

2. Určení ověřovatelů a zapisovatele zasedání  

3. Schválení programu zasedání 

4. Informace o přijatých usneseních 4/2023 

5. Fin 3 – 2023 

6. Převedení prostředků MŠ do fondu rezerv   

7. Účetní uzávěrka za rok 2022 

8. Závěrečný účet za rok 2022 

9. Smlouva o spolupráci EKO-KOM 

10. Sběr tříděného odpadu door-to-door 

11. Dar Farnost Bohuslavice 

12. Dar Charita Konice 

13. Svátek Den matek 

14. Informace o činnosti OÚ 

15. Diskuse 

16. Závěr 

 

Starosta obce seznámil zastupitelstvo s věcmi, které byly známé až po oznámení konání 

zastupitelstva. Navrhuje přidat do programu body: 

17. Výpověď z nájemní smlouvy - pohostinství 

   

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje program zasedání zastupitelstva obce tohoto znění: 

1. Složení slibu novým členem zastupitelstva 

2. Určení ověřovatelů a zapisovatele zasedání  

3. Schválení programu zasedání 

4. Informace o přijatých usneseních 4/2023 

5. Fin 3 – 2023 

6. Převedení prostředků MŠ do fondu rezerv   

7. Účetní uzávěrka za rok 2022 

8. Závěrečný účet za rok 2022 

9. Smlouva o spolupráci EKO-KOM 

10. Sběr tříděného odpadu door-to-door 

11. Dar Farnost Bohuslavice 

12. Dar Charita Konice 

13. Svátek Den matek (20k) 

14. Informace o činnosti OÚ 

15. Výpověď z nájemní smlouvy - pohostinství 

16. Diskuse 

17. Závěr 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 5/2023/2 bylo schváleno. 

 

  



Bod 4. - Informace o přijatých usneseních 4/2023 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo se stavem plnění usnesení přijatých na zasedání 

zastupitelstva 4/2023: 

• Smlouva o převodu – UZSVM: již je přepsáno na obec 

• Předání věcí ze sbírky Charitě: provedla se inventarizace a vyřazení prošlých věcí, bude 

předáno během května 

• Konkursní komise: byla jmenována a proběhla první schůzka – dvě uchazečky  

• Smlouva o dílo BOZP: je v řešení, bude až při nástupu nových pracovníků z ÚP 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 

Bod 5. - Seznámení s Fin 3 - 2023 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo s plněním rozpočtu obce za období 3/2023: 

                Příjmy: 1 413 884,04 Kč, tj. 22,51% rozpočtu po změnách 

                Výdaje: 1 059 459,28 Kč, tj. 16,87% rozpočtu po změnách 

 Dále starosta obce seznámil zastupitelstvo s jednotlivými položkami FIN. 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí. 

 

Bod 6. – Projednání převedení prostředků MŠ do fondu rezerv 

Zastupitelstvo schválilo převedení zůstatku z hospodaření mateřské školy za rok 2022 ve výši 

36 967,11 Kč do roku 2023 do fondu rezerv. 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje převedení zůstatku z hospodaření mateřské školy za rok 2022 

ve výši 36 967,11 Kč do roku 2023 do fondu rezerv. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 5/2023/3 bylo schváleno. 

 

Bod 7. - Projednání účetní závěrky obce za rok 2022 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo s návrhem účetní závěrky obce a mateřské školy za rok 

2022. Návrh účetní závěrky byl řádně vyvěšen na úřední desce obce.  

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo účetní závěrku obce za rok 2022. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 5/2023/4 bylo schváleno. 

 

Bod 8. – Projednání závěrečného účtu za rok 2022 

  Starosta obce seznámil zastupitelstvo s návrhem závěrečného účtu obce a mateřské školy za 

rok 2022. Návrh závěrečného účtu byl řádně vyvěšen na úřední desce obce a nebylo k němu podáno 

připomínek. 

Rozpočtové příjmy: 6 935 233,26 Kč, tj. 104,19% rozpočtu po změnách 

Rozpočtové výdaje: 5 506 366,81 Kč, tj. 82,72% rozpočtu po změnách  

Přebytek: 1 428 866,45 Kč 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo závěrečný účet obce a mateřské školy za rok 2022 

bez výhrad. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 5/2023/5 bylo schváleno. 

 



Bod 9. – Smlouva o spolupráci EKO-KOM 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo s návrhem smlouvy o spolupráci při zajištění zpětného 

odběru a zařazení místa zpětného odběru do obecního systému odpadového hospodářství se 

společností EKO-KOM. EKO-KOM je nezisková organizace, přes kterou jdou veškeré evidence 

ohledně třídění odpadů a hlavně za toto třídění vyplácí nemalé odměny. Dochází především ke 

změnám ve všeobecných podmínkách a jejich oddělení od vlastní smlouvy (mohou být měněny 

nezávisle na smlouvě), k zavedení nových odměn a navýšení stávajících. Pro obec spíše samá 

pozitiva. 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o spolupráci při zajištění zpětného odběru a zařazení 

místa zpětného odběru do obecního systému odpadového hospodářství se společností EKO-KOM a 

pověřuje starostu jejím podpisem. Návrh smlouvy je nedílnou součástí tohoto zápisu. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 5/2023/6 bylo schváleno. 

 

Bod 10. –Sběr tříděného odpadu door-to-door 

Starosta obce seznámil zastupitelstvo obce s výsledkem marketingového průzkumu na 

dodavatele popelnic na plasty a papír do každého domu. Nejvýhodněji vychází nabídka firmy 

Contenur s cenou 700 Kč bez DPH včetně dopravy za popelnici. Současně byly poptány i 4 ks 

popelnic na kovový odpad pro umístění na náves. Celková cena je pak i nadále nejvýhodnější od této 

firmy a to ve výši 134 794 Kč včetně DPH a dopravy.  

Jedná se o černé popelnice s barevným víkem - cenově výhodnější než celobarevná a navíc je 

výhoda, že se dá vyměnit jen víko a popelnice může být určena na jiný odpad. Kladné reference na 

firmu ze Slatinic. Volitelně lze opatřit každou popelnici vyraženým evidenčním číslem (+15 Kč) a 

znakem obce (+25Kč). Pro znak obce je nutné ještě vytvořit matrici za cca 10 000 Kč – bude ve 

vlastnictví obce. Evidenční číslo a znak obce zabraňuje odcizení. 

Celkem bys se pořizovalo 75 popelnic na papír a 75 na plasty - počítali jsme nemovitosti 

občanů s trvalým pobytem, případně chalupáře, kteří zde jsou téměř celoročně. Popelnice budou 240l, 

protože menší se hrozně rychle naplní a pak se svoz platí za kus popelnice, takže by náklady byly 

výrazně vyšší. 

Informační polepy budou od společnosti EKO-KOM zdarma. 

Následná diskuze: 

 Zastupitel Martin Matysek: Pokud bude matrice ve vlastnictví obce, tak i s potiskem. 

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce schvaluje objednání 75 ks popelnic s modrým víkem a 75 ks popelnic se 

žlutým víkem od společnosti CONTENUR Česká republika s.r.o., IČO 05454824 za nabízenou cenu 

700 Kč / ks včetně dopravy a dále opatření popelnic znakem obce a evidenčním číslem. Zastupitelstvo 

obce pověřuje starostu objednáním uvedeného zboží. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 5/2023/7 bylo schváleno. 

 

  



Bod 11. – Dar Farnost Bohuslavice 

Starosta obce seznámil zastupitelstvo s žádostí Bohuslavické farnosti o dar na opravu kostela. 

Loňský rok se darovalo 10 000 Kč. Zastupitelé se po diskuzi shodli na stejné výši i pro rok 2023. 

Následná diskuze: 

Zastupitel Martin Matysek: Navrhuje zvýšení daru o 2500 Kč. 

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce schvaluje dar ve výši 12 500 Kč Bohuslavické farnosti na opravu kostela.  

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 5/2023/8 bylo schváleno. 

 

Bod 12. – Dar Charita Konice 

Starosta obce seznámil zastupitelstvo s pravidelným poskytování daru Charitě Konice, dar 

pomůže charitě v její činnosti, včetně provozu Domova pokojného stáří v Bohuslavicích. Zástupce 

charity také nově poskytuje našemu Kulturnímu centru poradenství v sociální oblasti. Loňský rok se 

dávalo 14 000 Kč, pro letošek navrhuje navýšení na 16 000 Kč. 

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce schvaluje dar ve výši 16 000 Kč Charitě Konice. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 5/2023/9 bylo schváleno. 

 

Bod 13. - Svátek Den matek 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo s návrhem termínu a výdajů na oslavu Dne matek. 

Termín konání oslavy by bylo v pátek 12.5. v 17:00. Standardně by se zakoupilo občerstvení a kytky. 

Celkové výdaje byly v loňském roce přibližně 15 000 Kč, pro letošní rok navrhuje výdeje do 

maximální výši 25 000 Kč. Je potřeba dohodnout se na druhu zákusků a kytky (cena 25,- za petunii 

– 49,- za karafiát) 

Následná diskuze: 

 Zastupitelka Marcela Hajkrová: Oslovit kapelu z Ludmírova, která zaslala nabídku na obec. 

 Všichni zastupitelé: Koupit karafiáty 

  

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje konání oslavy Dne matek 12.5 a výdaje schvaluje v maximální 

výši 25 000 Kč. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 5/2023/10 bylo schváleno. 

 

 

Bod 13. – Informace o činnosti OÚ 

Starosta obce informoval zastupitelstvo o hlavních činnostech řešených na obci a obecním 

úřadě: 

• Konkurz na ředitele/ředitelku MŠ 

• DTM 

• Pracovníci VPP 

• Kanalizace – parcely bez souhlasu a s již nežijícími vlastníky. Podán podnět k zahájení 

dědického řízení. 

• Zahradní technika – poruchy 

Následná diskuze: 

Zastupitel Marek Hajkr: Posun v možnosti samovýroby palivového dřeva v lese. 

Starosta obce Václav Konečný: Pokud najdu čas, tak projdu obecní parcely. 

 



Bod 14. – Výpověď z nájemní smlouvy - pohostinství 

 Starosta obce seznámil informoval o žádosti o pronájem pohostinství, která byla žadatelem B. 

Doleželovou osobně představena zastupitelstvu na pracovní poradě. Zastupitelstvo žádost projednalo 

a došlo k závěru, že je pro zastupitelstvo zajímavá - znamenala by zlepšení služby občanům a zvýšení 

návštěvnosti pohostinství. Z tohoto důvodu se zastupitelstvo rozhodlo vypovědět smlouvu 

stávajícímu nájemci a vyhlásit nový záměr pronájmu. Do tohoto záměru může přirozeně podat 

nabídku i stávající nájemce. 

Vzhledem k tomu, že hlavním cílem je zlepšení společenského života a tedy zvýšení vzájemného 

potkávání a návštěvnosti pohostinství, tak zastupitelstvo navrhuje tato hodnotící kritéria: 

• Nabídka nápojů a dalšího sortimentu 

• Nabídka kulturních akcí 

• Vybavení 

• Výše nájmu 

Následná diskuze: 

 Zastupitel Martin Matysek: Je proti, protože žadatel již jednou obec oslovil a poté nepodal ani 

nabídku. Byly dříve předány výtky stávajícímu provozovateli? 

 Starosta obce Václav Konečný: Výtky předány byly (pravidelně neuklizené WC,..), byť ne 

oficiálním vytýkacím dopisem. 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje podání výpovědi stávajícímu nájemci pohostinství nejpozději do 

30.4.2023, tak aby nájemní vztah skončil ke dni 31. 5. 2023. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 4   Proti 1 (M.Matysek) Zdrželi se 2 (L.Jedlička, M.Hajkrová) 

Usnesení č. 5/2023/11 bylo schváleno. 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje vyhlášení záměru o pronájmu pohostinství: 

• Počátek nájmu: 1.6.2023 

• Hodnotící kritéria: 

o Provozní záměr: 70% 

▪ Plánovaná nabídka nápojů a dalšího sortimentu 

▪ Plánované společenské akce 

▪ Plánované vybavení 

▪ Plánované investice 

o Výše nájmu: 30% 

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0   Zdrželi se 1 (M.Matysek) 

Usnesení č. 5/2023/12 bylo schváleno. 

 

  



Bod 15. - Diskuze 

• Starosta obce Václav Konečný: Nabídka na putovní kino za cca 20 000 Kč. 

o Martin Matysek: Nabídka je zajímavá 

o Ostatní zastupitelé: Drahé 

o Lukáš Jedlička: Zkusit oslovit jinou firmu 

 

 

 

Bod 16. - Závěr 

 

 

 

Přílohy: 

• Cenový marketing - popelnice 

• Návrh smlouvy EKO-KOM 

• Žádost o dar farnosti Bohuslavice 

 

 

 

 

 

Zápis byl vyhotoven dne: 3.5.2023 

 

 

 

 

Zapisovatel:  Pavel Hudeček .............................................. dne .............................. 

 

 

Ověřovatelé: Marek Hajkr  .............................................. dne .............................. 

 

 

            Hana Moťková .............................................. dne .............................. 

 

 

Starosta:        Václav Konečný          .............................................. dne .............................. 

 

 


